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Vlaamse overheid en lokale besturen  -  Aankoop van duurzaam gecertificeerd hout

Door certificering kan de herkomst van hout uit duurzaam beheerde bossen worden 
aangetoond. De twee bekendste duurzaamheidslabels zijn FSC en PEFC. Hout dat 
gecertificeerd is met een van deze labels, zou afkomstig moeten zijn uit duurzaam 
beheerde bossen. Op deze manier proberen de ngo’s achter deze labels de illegale 
houtkap te ontmoedigen en het bijbehorende risico op klimaatverandering te beperken. 
Deze labels helpen eindgebruikers om te kiezen voor hout afkomstig uit legale en 
duurzaam beheerde bossen.

En dat is nodig. Een groot deel van de wereldwijde houtproductie vindt immers plaats in 
Afrika en Latijns-Amerika, gebieden waar het risico op illegale houtkap het grootst is. Uit 
cijfers blijkt echter dat slechts 13% van de bossen in het Zuiden gecertificeerd zijn, 
terwijl 87% van de Europese bossen wel een duurzaam label dragen.

Volgens een bericht in De Standaard van 26 juli jl. schieten deze labels hun doel dan ook 
voor een groot stuk voorbij omdat de bosbeheerders in het Zuiden de meerwaarde van 
dergelijke certificaten niet altijd zien. Door de kleine winstmarges in het Zuiden en de 
kostprijs van de administratieve verplichtingen en de opgelegde controles, zijn dergelijke 
labels niet meer interessant voor de Zuiderse bosbeheerders. Deze bosbeheerders 
verschuiven hun handel dan ook naar - veelal Aziatische - markten die minder hoge 
kwaliteitseisen stellen.

Toch kan Europa op duurzame en legale houtproductie wegen, op voorwaarde dat de 
consument meer interesse toont en bereid is een correcte houtprijs te betalen. Bij een 
vierde van al het hout dat door Europa wordt aangekocht, is deze consument de 
overheid. De Europese overheden hebben dan ook een belangrijke voorbeeldrol te 
vervullen. 

In het artikel wordt aangehaald dat het al dan niet aankopen van gecertificeerd hout 
afhankelijk is van de betrokken ambtenaar. Op het resultaat zou helemaal geen controle 
zijn.

De Vlaamse overheid is er zich van bewust dat de aankoop van duurzaam hout d.m.v. 
overheidsopdrachten minder simpel is dan het lijkt. Het Agentschap voor Natuur en Bos 
(ANB) heeft, samen met diverse experts uit andere beleidsdomeinen, een productfiche 
ontwikkeld die aankopers gebruiksvriendelijke ondersteuning biedt. De productfiche 
maakt het mogelijk om op een snelle en juridisch correcte manier overheidsopdrachten 
te verduurzamen waarmee onder andere de aankoop van hout wordt beoogd.



1. Hoeveel ton hout koopt de Vlaamse overheid jaarlijks aan? Graag een overzicht per 
toepassing (bijv. bekisting bouwwerken) en het percentage dat hiervan gecertificeerd 
is met het FSC- of PEFC-label (of gelijkwaardig). Hoeveel ton hout werd er 
hergebruikt? (meest recente cijfers en evolutie over de laatste 10 jaar)

2. Wat zijn de richtlijnen binnen de Vlaamse overheid i.v.m. de aankoop van duurzaam, 
gecertificeerd hout? Is de aankoop van duurzaam hout verplicht opgelegd of blijft de 
keuze vrij voor de betrokken ambtenaar/aankoper?

3. Om de subsidies in het kader van het Vlaamse Milieuconvenant te kunnen 
ontvangen, moesten lokale overheden tot 2013 rapporteren hoeveel hout zij hadden 
aangekocht en hoeveel procent hiervan gecertificeerd was met het FSC- of PEFC-
label (of gelijkwaardig). 

a) Hoeveel hout hebben de lokale besturen aangekocht ten tijde van het convenant 
- totaal aantal en het percentage gecertificeerd hout? Graag een evolutie per 
jaar ten tijde van het convenant.

b) Heeft de Vlaamse overheid sinds het convenant nog zicht op de hoeveelheid hout 
die door lokale overheden wordt aangekocht en hoeveel procent hiervan als 
duurzaam hout beschouwd kan worden? Op welke wijze worden deze cijfers 
verzameld?

c) Wat is het effect van het wegvallen van het Vlaamse Milieuconvenant - en de 
bijbehorende subsidies - op het aankoopbeleid van de lokale overheden? Graag 
een overzicht van de totale hoeveelheid aangekocht hout en het percentage van 
duurzaam hout in deze aankopen voor de jaren 2014, 2015 en 2016.

d) Welke initiatieven plant de Vlaamse Regering om het aandeel gecertificeerd hout 
- zowel eigen aankoop alsook aankopen door lokale besturen – te verhogen?
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1. De gevraagde gegevens zijn niet beschikbaar.

2. Er is geen juridische verplichting voor de aankoop van duurzaam hout.  

3. a-c)De gevraagde gegevens zijn niet beschikbaar.

d) De Vlaamse overheid stelt zich tot doel om tegen 2020 100% duurzame 
overheidsopdrachten te plaatsen. Dat betekent o.a. de opname van bepalingen 
rond duurzaam hout. In dat kader werd een productfiche hout opgesteld. Het 
Agentschap voor Natuur en Bos en het Facilitair Bedrijf organiseerden bij de 
lancering van de fiche in 2015 twee infosessies voor de aankopers van de Vlaamse 
overheid over duurzaam hout.
De Vlaamse overheid ondersteunt de werking van het steunpunt duurzame lokale 
overheidsopdrachten van de Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten. Via 
het steunpunt worden lokale overheden gestimuleerd en ondersteund om duurzaam 
aan te kopen, o.a. door het verspreiden van de productfiches van de Vlaamse 
overheid, het organiseren van informatie-uitwisseling enz. 


